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Videreførsel af taxameterforhøjelse til humaniora og samfundsvidenskab 
 

Kære Søren 

 

Fra 2010 blev der bl.a. efter ønske fra Akademikerne og DI indført en forhøjelse af taxa-

meteret til humaniora og samfundsvidenskab. Taxameterforhøjelsen skulle bl.a. øge an-

tallet af undervisnings- og vejledningstimer samt styrke den forskningsbaserede under-

visning på de humanistiske og samfundsvidenskabelige universitetsuddannelser. 

 

Forhøjelsen på 5.000 kr. er siden blevet videreført på de årlige finanslove, men er ikke 

blevet permanentgjort. Taxameterløftet er også medtaget på forslag til Finanslov for 2018, 

men indgår ikke i aktivitetsoversigterne for 2020 og 2021.  

 

DI og Akademikerne er bekymrede for udviklingen i kvaliteten af de humanistiske og sam-

fundsvidenskabelige uddannelser på universiteterne, hvis taxameterforhøjelsen ikke vi-

dereføres efter 2019, og ser gerne, at den bliver permanentgjort. 

 

Vi har bemærket, at du har svaret Uddannelses- og Forskningsudvalget, at regeringen vil 

tage stilling til spørgsmålet om at videreføre takstforhøjelsen til de samfundsvidenskabe-

lige og humanistiske uddannelser på et senere tidspunkt. DI og Akademikerne ser frem til 

dette og håber, at regeringens beslutning vil tage udgangspunkt i et fortsat ønske om kva-

litetsudvikling af de humanistiske og samfundsvidenskabelige uddannelser. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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